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Ovo je još jedini preostali srdočev vinograd iz nekad vinogradarskog kraja. Može li se sačuvati? 
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R I J E Č  G L A V N O G  U R E D N I K A  
 
Štovani moji sugrañani, 
u Vašim rukama se nalazi treći broj lista "Moji Srdoči".  
Siguran sam, da ćete i u ovom broju, kao i u prethodnim pronaći 
neku temu koja će Vas zanimati. Uredništvo se dosita trudi da "Moji 
Srdoči" ne budu samo običan suhoparni bilten, već da to postane 
pravi zanimljivi list koji će rado pročitati svaki stanovnik Srdoča, pa i 
šire. A zašto ne? 

 
Srdoči postaju sve ljepše naselje, a kad uspješno riješimo postojeće 
infrastrukturne probleme, bit će još ljepše. Eto, Srdoči imaju i svoje 
"fešte" koje će ubuduće postati sve prepoznatljivije, poput Križevica i 
Dana Mjesnog odbora Srdoči.  
Nastojat ćemo učiniti još puno toga, kako Srdoči ne bi postali naselje 
– spavaonica, već naselje zabave, lijepog i humanog života. 

prof.dr.sc. ðuljano Ljubičić, dr. med. 
 
 

Č L A N O V I  V I J E Ć A  M J E S N O G  O D B O R A  S R D O Č I
 

Na izborima za mjesnu samoupravu održanim 17. lipnja 2007. godine, izabrani su članovi  
 Vijeća  Mjesnog odbora Srdoči na vrijeme od četiri godine.  

 
ðuljano Ljubičić – predsjednik Vijeća MO Srdoči 

 
 

Miroslav Maraš – zamjenik predsjednika Vijeća MO Srdoči 

 
 

Predrag Blečić – član Vijeća MO Srdoči 

 

Viktor Šalić – član Vijeća MO Srdoči 

 

Željka Matković – članica Vijeća MO Srdoči 

 
 
 

U  o v o m  b r o j u  p r o č i t a j t e
 
2. Riječ glavnog urednika 
    Članovi Vijeća MO Srdoči 
    Sadržaj 
    Impresum 
3. Riječki program lokalnog partnerstva 
4. O problemima upravljanja stambenom zgradom 
    Humoreska koja to i nije 
     

5. Mjesnom odboru uručeno priznanje i zahvalnica   
    Život naš svakidašnji 
6. Neki od problema stanovnika Srdoča 
    Srdočke vijesti 
7. Zanimljivi prijedlozi 
    Komunalni radovi u ulici Marije Grbac 
8. Ekološka akcija "Da Srdoči blistaju" 
    Web stranice Mjesnog odbora Srdoči 
 

 

Moji Srdoči, informativni list za područje mjesnog odbora Srdoči 
IZDAVAČ: Vijeće Mjesnog odbora Srdoči, Srdoči 66a, tel: 051/624-358, fax: 628-775, e-mail: mo.srdoci@rijeka.hr 

GLAVNI UREDNIK: prof.dr.sc. ðuljano Ljubičić, dr.med., IZVRŠNI UREDNIK: Vojko Mužina, novinar 
UREðIVAČKI KOLEGIJ: Mladen Štic, dipl.oec. 

FOTOGRAFIJE: Divna Pedić, ing.;  NAKLADA: 800 primjeraka; TISAK: DES - Split 
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R I J E Č K I  P R O G R A M  L O K A L N O G  P A R T N E R S T V A  
 

OD NEUREðENE LIVADE DO DJEČJEG IGRALIŠTA 
Eto, uz malo dobre volje i entuzijazma može se puno toga učiniti. 
Godinama je u Ulici A.B.Šimića – naselje popularnog naziva "Mala 
Florida" postojala neureñena i obrasla gradska površina. U toj ulici živi 
brojna populacija djece od 1 - 17 god. koja nisu imala svoju površinu za 
sigurno igranje već su veći dio vremena provedenog u igri provodili na 
sve prometnijoj ulici. 

 
Livada prije ureñenja 

Tijekom veljače 2008. objavljen je natječaj "Riječkog programa lokalnog 
partnerstva" Grada Rijeke za ureñenje i oplemenjivanje gradskih 
površina. Potaknuti idejom tajnice MO, Divne Pedić stanari su formirali 
Grupu grañana Ul. A.B.Šimića i prijavili se na predmetni natječaj. 
Natječajna dokumentacija je popunjena, izvršena kontrola vlasništva i 
pregledana namjena površine sukladno GUP-u Grada Rijeke, a 
dokumentacija predana na natječaj. Obzirom na to da su sve utvrñene 
činjenice zadovoljavale natječajne uvjete, komisija za odabir projekata 
kroz "Riječki program lokalnog partnerstva" ocjenila je projekt ureñenja 
igrališta za male sportove i dječje igralište u Ul. A.B.Šimića kvalitetnim 
dodjelivši mu maksimalni iznos od 30.000,00 kn. 
Nakon dobivanja potvrde o prihvaćanju projekta tijekom svibnja 
organizirana je akcija čišćenja površine od otpadnog materijala i raslinja 
čemu se odazvao veliki broj stanara, a posebno djece. Djeca su se s 
velikim veseljem i odgovornošću uključila u projekt i aktivno sudjelovala u  
njegovoj realizaciji. 

 
Radna akcija 

Uz podršku stanara i njihovih poznanstava, akciji su se odazvali brojni 
sponzori. Obzirom da je njihovo sponzorstvo značajno doprinijelo 
realizaciji projekta vrijedno ih je i spomenuti:  Dira gradnja, Ružić gradnja, 
OTK, Buzhala, Kompakt-inženjering, GP Krk, Finab, Concord,  DE set, 
Kraljevica trade. 

Tijekom lipnja i srpnja izvedeni su radovi na iskopu, izgradnji 
kamenog zida i pripremi za asfaltiranje, gdje su se ponovno djeca 
iskazala svojim velikim radnim zalaganjem. 
Asfaltiranje je financirano sredstvima dobivenim od Grada Rijeke 
kroz natječaj lokalnog partnerstva, a radove je izveo GP Krk. 
Nakon završenog asfaltiranja, djeca su u okolišu zgrade na raznim 
lokacijama pronašla potreban materijal za izradu drvenih golova, 
kako bi igra mogla odmah započeti. Tih je dana "starije" stanare 
iznenadio je broj djece i ljudi koji su se odjednom počeli okupljati, 
družiti i igrati na novoureñenom igralištu. 
 

 
Dio ekipe malih volontera 

Tijekom ljetnih mjeseci došlo je do malog zastoja u dovršenju 
predviñenog projekta igrališta, ali se početkom listopada pristupilo 
konačnom ureñenju površine. Grupa grañana, sredstvima 
prikupljenim od stanara ulice pristupila je konačnom dovršenju 
projekta ureñenjem površine, te dobavom i montažom potrebnih 
naprava za igru (ljuljački, tobogana, klackalice, metalnih golova i 
konstrukcije za koš). Na koncu je ureñena i  površina za druženje, te 
su postavljene 4 donirane klupe. Procjenjuje se da je volonterskim 
radom, sponzorstvima i donacijama lokalna zejednica do sada u ovaj 
projekt uložila oko 120.000,00 kuna. 
 

 
Asfaltirano igralište 

Kada danas pogledamo ovako ureñeni prostor, na kojem smo uredili 
prekrasan i siguran prostor za igru svoje djece, a ponekad i nas 
samih, ne može se vjerovati da smo u svojoj blizini tako dugo imali 
neureñenu površinu. 
Kao predstavnik grupe grañana zahvalio bih se svim sudionicima u 
realizaciji ovog zajedničkog projekta. 

Dario Medvedec, ing. 
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O  P R O B L E M I M A  U P R A V L J A N J A  S T A M B E N O M  Z G R A D O M
  

KAKVE SU OBVEZE STANARA  
Ponukano čestim upitima i primjedbama Vijeću Mjesnog odbora i 
tajnici MO  od pojedinih stanara iz stambenih zgrada, vezanih uz 
održavanje reda  u stambenim zgradama i načinu trošenja pričuve za 
investicije i popravke u stambenom objektu ocijenili smo potrebnim 
osvrnuti se na problem upravljanja stambenim zgradama.  
Iako su svi stanovi na području grada Rijeke (osim onih u vlasništvu 
Grada), pa tako i na Srdočima, privatno vlasništvo, to ne znači da 
stanari nemaju neke obveze, dakle ne može u nekoj zajedničkoj 
stambenoj zgradi vlasnik pojedinog stana raditi što hoće. Zato i 
postoje prihvaćeni pravilnici koji se moraju poštovati. 
Dakle, kada se radi o stambenom objektu, prvi korak mora biti 
potpisivanje i posjedovanje meñuvlasničkog ugovora koji je temelj za 
sva daljnja djelovanja i rad na poboljšanju života unutar stambenog 
objekta. U meñuvlasničkom ugovoru navedena su sva prave i 
obveze stanara kao i drugih pravnih subjekata koji se nalaze u 
zgradi: trgovine, caffe barovi, firme, itd.  
Jedan od najvećih problema je nedostatak sredstava za održavanje 
zgrade, koji se može riješiti na više načina:  

- dogovorom stanara da se rad predstavnika stanara ne 
naplaćuje, već se svake godine jedan stanar odredi za 
obavljanje takvih poslova, 

-  obvezno osigurati zgradu, jer iznos od oko 800 kuna 
mjesečno "pokriva" gotovo 90% troškova od možebitnih 
nastalih šteta u zgradi,  

- od onih koji koriste prostore okućnice zgrade trebalo bi 
naplaćivati neku vrstu najamnine, te se na taj način može 
povećati priliv sredstava u korist održavanja stambenog 
objekta 

 

 
Isto tako, jedan od većih problema objekata u kojima se nalaze 
caffe barovi je nesnosna buka, koja se iz istih širi i uznemirava 
stanare. No, to je takoñer riješeno odredbama meñuvlasničkog 
ugovora. Jedini otpor toj odluci uglavnom pruža Odjel gradske 
uprave za komunalni sustav, odnosno Direkcija poslovni objekti (!),  
s obrazloženjem da  je rad "kafića" do 24 sata u skladu sa 
zakonom o ugostiteljstvu, što je  samo dijelom točno, jer isti zakon 
propisuje da glazba u "kafiću" može svirati do 22 sata. 
Bez suglasnosti stanara ne smiju se na fasade zgrada postavljati 
razne reklame, klima ureñaji i slično, a u 90% slučajeva to se ipak 
radi bez suglasnosti.  
Dakle, bilo bi dobro kad bi svi stanari znali za svoja prava, ali i 
obveze. Tada bi istanovanje u stambenim objektima postalo 
ugodnije i kulturnije. 
Za detaljnije informacije možete se obratiti Udruzi stanara – 
suvlasnika stambenih zgrada, tel. 684-632 ili www. udruga-
stanara.hr 

Miroslav Maraš 
 

 
 

H U M O R E S K A  K O J A  T O  I  N I J E  . . .  
 

"MINE" NA SRDOČKOM ASFALTU  
Čuveni mislilac Zaratustra jednom prilikom rekao je i ovo: "Da 
nema pasa, ne bi bilo ni ljudi!". I zaista je to tako, jer od kada 
postoji čovjek od tada je i pas njegov vjerni pratitelj i prijatelj. I tako 
je ostalo do današnjih dane. No, itekako treba razumjeti one velike 
ljubitelje životinja koji se svim srcem predaju brizi za svojeg 
ljubimca. Jer, pas nije i ne može biti igračka, pas je živo biće koje 
ima svoje potrebe. Zato, nije lako udomiti psa, pravi ljubitelj tih 
životinja zna što treba činiti. A oni drugi? 
Nažalost, u ovo moderno vrijeme snobizam se sve više širi 
svijetom. Pa tako niti naselje Srdoči nije imuno na takve pojave. A 
plod tog snobizma može se svakodnevno vidjeti na srdočkom 
asfaltu, u srdočkim parkovima, u malim srdočkim zelenim oazama, 
na srdočkom športskom igralištu.  

Da, može se vidjeti u 
obliku "nagaznih mina" 
na koje prečesto nagaze 
mnogobrojni stariji 
Srdočani ili djeca koja se 
igraju po takvim 
mjestima. Na svu sreću 
nije riječ o pravim 
minama, već o 
"kilogramima i 
kilogramima" psećeg 
izmeta koji se u 
posljednje vrijeme, u sve  

većim količinama može vidjeti na Srdočima, što izaziva razumljivo 
negodovanje ljudi. 

 
U zapadnom svijetu tako nešto ne može se dogoditi. Vlasnik psa 
zna pravilo: dok se seta s psom mora sa sobom nositi plastičnu 
vrećicu i plastične rukavice i obvezno pokupiti izmet psa. U Opatiji, 
na primjer, otvoren je "WC" za pse. A na Srdočima? 
Odlukom o komunalnom redu (članak 43. i 44.) posjednik životinja 
dužan je očistiti javnu površinu koja je onečišćena otpacima 
njegove životinje, u protivnom može biti kažnjen novčanom 
kaznom u iznosu od 1.000,00 kuna. 
Eto dokaza da je za neke Srdočane pas ipak samo snobizam. 
Istinski ljubitelj pasa očistit će izmet koji ostaje na srdočkom 
asfaltu ili u parkovima...  
Umjesto vlasnika, pas to može učiniti samo na slici. 

Vojko Mužina 
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M J E S N O M  O D B O R U  S R D O Č I  U R U Č E N O  P R I Z N A N J E  I  Z A H V A L N I C A  

  

 
U riječkom hotelu Continental 29. rujna dodijeljene su nagrade, 
priznanja i zahvalnice sudionicima akcije "Više cvijeća, manje smeća" 
koja je provedena u sklopu projekta "Volim Hrvatsku", na lokalnoj razini 
"Volim Rijeku", a koja se održava u organizaciji Turističke zajednice 
Grada Rijeke. 

  
Mjesnom odboru Srdoči uručeno 
je Priznanje za ekološki osvješten 
mjesni odbor, Zahvalnica za 
najureñeniji mjesni odbor i dvije 
nagrade: slika i poneštrica Voje 
Radoičića. 

Ove hvale vrijedna priznanja dobivena su zahvaljujući uspješno 
organiziranoj akciji "Birajmo najljepšu okućnicu i balkon" i održavanju 
tradicionalne ekološke akcije "Da Srdoči blistaju". 

 

Neki od sudionika akcije s tajnicom MO Srdoči 
 
Od ukupno 33 mjesna odbora koliko ih ima u gradu Rijeci, njih 
sedamnaest se uključilo u akciju NAJ-NAJ u sklopu koje se birala 
najljepša okućnica, balkon i prozor. Zahvalnice za najureñeniju i 
održavanu okućnicu i najkreativniji balkon dobili su svi sudionici akcije u 
MO Srdoči jer ove godine, po odluci komisije, nije proglašena najljepša 
okućnica i balkon, pošto su svi bili lijepi. 
 

 
 

Ž I V O T  N A Š  S V A K I D A Š N J I
 

BRAVO, RIJEČKI VATROGASCI  
U kasno poslijepodne zagledao sam kroz prozor svoje sobe tužan 
prizor. Na zidu pod krovom susjedne kuće, lepršala je bespomoćno 
lastavica, zapletena nogom u tanki konopac, koji je visio s potkrovlja. 
Visjela je naglavce i usrdno mahala krilima želeći se osloboditi. S 
vremenom se umorila i ostala visjeti raširenih krila, poput mučenika 
na nevidljivom križu. 
Pred mojim očima gasio se život svima nam toliko dragog stvora, 
vjesnika proljeća, i malog putnika velikih daljina. Što činiti?  
Na to jednostavno pitanje malo tko bilo gdje i kada ima spreman 
odgovor. Nazvao sam telefonom dragog znanca, čiji je stan blizu 
mjesta na kojem je ptica bila zarobljena. Pokušao je dohvatiti 
konopac-zamku, ali nije mogao doseći. Zastao sam - nisam imao 
rješenja. A onda sam okrenuo telefonski broj. S druge strane dežurni 
vatrogasac primio je moju poruku - zamolio sam pomoć, iako nisam 
bio siguran da imam pravo tražiti. Jer istočnjački pristup životu kao 
kategoriji, kao tajni, za većinu nas ovdje, kojima su oči za tajne duha 
još uvijek zatvorene, nije nam odveć blizak. 
Dežurni je iznenañujuće ozbiljno primio moju poruku, zapisao adresu 
i ime, ali nije ništa obećao. Za petnaestak minuta moj telefon je 
zazvonio. “Mi smo tu, a gdje ste vi“ rekao je glas. 

Sletio sam stubama i nedaleko ulaza bili su oni- četiri kršna 
vatrogasca u njihovom crvenom vozilu. Poveo sam ih do susjeda, on 
ih je uputio na tavan, i jedan od njih s ruba krova nad petim katom 
dohvatio je nemoćnu pticu, oslobodio je zamke i iscrpljenu stavio na 
platformu kraj dimnjaka. Dao je domaću dijagnozu: „Sva je 
nikakova“. Ostala je ležati, a oni su se nasmijani i zadovoljni spustili s 
krova i nakon pozdrava vratili u postaju. 

Sa svog prozora, dvadesetak minuta 
kasnije, ugledao sam kako je ptica 
zaronila u dubinu i odletjela. 
Taj sat vremena u našim životima 
sve je bilo dobro. Nevolja jednog 
bića, kao katalizator, potakla je 
kovitlac svrsishodne dobrote, i na 

kraju nas nagradila našim dobrim osjećanjem. 
Toliko je nevolje oko nas, da bi svaki dan svatko od nas mogao 
otrgnuti dio zapretenog dobrog u nama, pomažući mišlju, riječju i 
djelom i za uzvrat dobiti poklon zadovoljstva. 
 

Mladen Štic  
 

. 
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N E K I  O D  P R O B L E M A  S T A N O V N I K A  S R D O Č A
 

SVE TEŽE BREME GODINA...  

Živim u naselju, trećem u svom životnom ciklusu stanovanja. Pri tome 
ne računam na stanove u kojima sam živio duže vrijeme, a nisu bili dio 
naselja kao što su Srdoči. 
Ne bih se odlučio dati vlastitu definiciju naselja, no svi mi, kada se 
spomene riječki "Kineski zid", Vežica, Turnić, pa tako i Srdoči, 
najvjerojatnije uz ta imena vežemo sliku nizova istih kuća, s po kojim 
"soliterom" sa strane. 
Nisam ulazio u demografske, planske i politikantske statistike, koje su 
podloga svim mogućim analizama  života u  naseljima, još bolje, u 
"satelitskim naseljima", već se nastojim prepustiti slobodnim, onako ,"iz 
srca", opservacijama  o kvaliteti života mojih  životnih suputnika-susjeda, 
dakako, i mog vlastitog. 
Možda je, kao nekada u Gotama Budhe, opće prisutna životna bol 
pokretač misli, ali ne dubokih koje vode u nirvanu, konačan prestanak 
reinkarnacija i opetovanih boli, već misli daleko plićih, usredotočenih još 
uvijek na materijalno, u dobronamjernoj iluziji da se u tom životu može 
bližnjemu pomoći, ne tražeći od njega da pod svaku cijenu uvidi da 
jedina pomoć može doći od njega samog. 
Naselja su poput koralja, izvana nepokretnost betonskih zidova, a u 
njedrima soba i hodnika buja život. I ona, poput koralja, rastu u naletu 
gradnje, žive dok u njima tinja život, i napokon umiru kada ih vrijeme 
pregazi. No to je poprilično dugi ciklus. 
U meñuvremenu, za trajanja života u njima, tisuće sudbina vrtloži se u 
njihovoj nutrini. 
Po izgradnji, obično mlade obitelji pune saće - stanove. Puni poletne 
brige, raznose svoj podmladak po vrtićima i školama. Ne potraje puno, i 
djeca odrastaju, napuštaju saće-gnijezda i preko noći mir i tišina 
zavladaju naseljem. Sada se čeka da roditelji napuste stanove 
(preseljenjem, smrću ili odlaskom u dom), i da po koji mladi par uñe i 
dijelom obnovi životni ciklus. Do tih prelomnih trenutaka protječe 
podosta vremena mjerenog ljudskim mjerama. I u takvom vremenu 
roditelji u dobi starosti, sami, pa i usamljeni, žive svoj život, s po kojim 
kućnim ljubimcem, i uglavnom čekaju. 
Nizovi kuća u naselju uglavnom su višekatnice od 4, 5 ili 6 katova. Da 
budem bliži istini, govorit ću o "etažama", jer je taj naziv bliži stvarnosti 
"penjača". Naime, kuće od nominalno 4 kata, imaju obično 6 etaža 
(nadam se da se grañevinari ne će zgroziti mojom konstatacijom). 
I sada, po pisanim grañevinarskim kanonima, do šeste etaže može se 
(ili, bolje rečeno, mora se) pješice. Lifta nema! S malo sarkazma, mogli 
bismo ustvrditi da u neboderima (soliterima) liftovi trebaju kretati tek od 
četvrte ili pete etaže! 
 

A moji susjedi-sustanari, svaki dan težeg koraka i šumnijeg disanja, 
savladavaju brojne stube da bi stigli do svojeg stana. Ne vjerujem da u 
današnjoj pomodnoj histeriji izgradnje "urbanih vila" investitori i 
grañevinari zaboravljaju na liftove - dizala, makar vile imale svega 3 
etaže. Prisjećam se prošlog političkog sustava u kojem smo živjeli, gdje 
su se za zaslužne i podobne gradili stanovi u kućma u kojima su dizala 
bila "standardna oprema".  
No ostavimo usporedbe i mudrovanja. Držim da je apsolutno nehumano 
očekivati od osoba u poodmakloj dobi (a potom i bilo koga drugog, a 
posebno invalida ili stradalnika bilo koje kategorije) da svaki dan 
savladavaju vertikalni "hod po mukama". 

Moja zgrada od 6 etaža, protokom 
godina, podsjeća sve više na dom 
za starije osobe, ali s potpuno 
neodgovarajućim standardima. 
Ankete nam, čitam, govore, da 
stariji ne žele napustiti svoja 
prebivališta i otići u specijalizirane 
ustanove, ako to ne moraju. A takvi 
domovi su i onako deficitarni! 
Umjesto u takve, skupe ustanove, 
investirajmo u dizala i temeljito 
popravimo kvalitetu života sviju, ne 
samo starijih! 
Ako postoji volja, naći će se i 
rješenje. Dizalo nije skupocjena 

naprava. Primjera radi, u prvom izgrañenom prstenu kuća na Srdočima, 
zasigurno postoji mogućnost dogradnje vanjskih dizala, uz prozore 
glavnog stubišta. Tlocrt kabine bio bi malih dimenzija, ali dovoljan za 2-3 
osobe. Ponavljam, takvim zahvatom pružili bi ruku onima kojima dizala 
najviše trebaju, a ostali neka se slobodno "šlepaju". Pa i vrijednost 
stanova tom bi dogradnjom sigurno narasla! 
Financiranje takve dogradnje bilo bi provedivo, dakako, uz pomoć 
lokalnih vlasti. 
Koliko smo puta čuli da je grad dodijelio stan zaslužnom grañanu, a svi 
liftovi u jednom prstenu ne bi toliko koštali. Uostalom, svi smo mi 
zaslužni grañani, poglavito oni koji su izdržali svoj radni vijek u cijelosti. 
Oni ne traže naš pljesak i bonuse, već ispravak greške - normativa koja 
se usrdno ponavlja. Pa i sama riječ lift ili dizalo, svejedno, zrači 
optimizmom. Davanjem ćemo ga možda i sami osjetiti.  

Mladen Štic 
 

 
 

S R D O Č K E  V I J E S T I
 

KARDINAL PULJIĆ NA SRDOČIMA  

 
Ove je godine na tradicionalnoj srdočkoj "fešti" Križevica po prvi puta bio nazočan i 
vrhbosanski nadbiskup, kardinal Vinko Puljić. Uz kardinala, Križevici je nazočio i 
banjalučki biskup, dr. Franjo Komarica. 
Ovo je bio prvi posjet kardinala Srdočima, a drugi posjet biskupa Komarice. Tom 
prigodom objavljeno je da se pribavila potrebna dokumentacija i da uskoro počinje 
gradnja, odnosno proširenje srdočke crkve.  
Postojeća crkva, radi svoje memorijske vrijednosti neće se rušiti, nego će biti 
djelomično uklopljena u novu, što se može vidjeti na priloženoj fotografiji. 
 

Vojko Mužina 
 

 

 Slika objavljena u Novom listu 31. ožujka 2008. 
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Z A N I M L J I V I  P R I J E D L O Z I
 

BAZEN, A ZAŠTO NE?  
"Ideje naše, novci vaši"! Koliko smo puta pomislili na Ostapa Bendera, 
kada bismo se u trenutcima samokritičnosti prisjetili neutemeljenih vizija, 
kojima smo se nadmetali na raznim "tematskim" sastancima. 
Meñutim, ako je BAZEN na Kantridi sinonim za ideju koja se ostvarila 
NAŠIM novcima, dozvolimo si biti neorginalni, i poželjeti si još jedan 
bazen - u Srdočima. Ovaj puta bi Benderova sintagma bila unekoliko 
modificirana: "Ideje naše, novci naši, ali i Vaši". Dozvoljavam si zaključiti 
da bi bazen na Srdočima, kao viziju koju treba realizirati, zastupalo 
tisuće žitelja ovog dijela grada. Viziju Kantride prisvojio si je riječki 
politički establishement u sklopu promocije Grada ali i njih samih kroz 
hipotetsku organizaciju malo zanimljivih Mediteranskih igara. Sada kad 
je dovršen, odiše uvijek prisutnom ekskluzivnošću - to je Dom 
Primorjaša, plivača i onih koji se oko njih kreću, dok ostali imaju 
povremenu dnevnu privilegiju zaplivati u posvećenoj vodi. Ja glasujem 
za pučki, utilitarni bazen - bazen bez posebnih pretenzija onih koji ga 
promiču i koriste, bazen koji će služiti svima podjednako i u kojem će 
zaiskriti i po koji talent iz "predsoblja mora i Gorskog kotara". 
Škola u Srdočima, jedna od najvećih i u Hrvatskoj, sada se širi - 
prikazan nam je novi tlocrt zgrade i okoliša. Sada je i prilika, novim 
promišljanjem, ucrtati i bazen. Jer bazen nije toliko skupa investicija. 
Neka cvjeta tisuću cvjetova" ustvrdio je jedan kineski lider. U našoj 
metafori, to bi, dakako, bili bazeni, doduše bez jedne nule u brojčanom 
iskazu. 
  

U ulozi lidera zamislio sam Ministarstvo koje bi tu ideju prihvatilo i 
promoviralo. Uostalom. Politička Europa kojoj stremimo ima neke 
normative za smještanje vodenih punktova u funkciji športa i wellness-a, 
desetak ili nešto više tisuća po bazenu. Neka Rijeka da inicijalni poticaj 
cijeloj Hrvatskoj, ne Kantridom, već jednim običnim, jeftinim, "pučkim" 
bazenom.  
U okruženju lažnog i ispraznog sjaja, držim da smo se svi zaželjeli 
pučana - ako imamo takvih Učilišta, zašto ne bismo imali i bazene? 
 

 
 

Rezultati hrvatskih plivača na pekinškoj Olimpijadi govore da nismo 
dorasli svjetskim trendovima. Možda novi bazeni, izmeñu svih ostalih 
neospornih koristi, svojim kvantitetom izluča novi kvalitet, koji će onda 
sustavno promicati ime naše zemlje. Ako medalja i ne bude, ostat će 
nam centri zdravlja i opuštanja, namijenjeni "običnim" ljudima. 
A to je mnogo više od medalja i igara bilo koje vrste. 

Mladen Štic 

 
 

 
 

K O M U N A L N I  R A D O V I  U  U L I C I  M A R I J E  G R B A C
 
Vijeće MO Srdoči je u protekle tri godine iz sredstava komunalnih 
prioriteta za ureñenje dijela ulice Marije Grbac osiguralo ukupno 
738.000,00 kuna. Ta sredstva su utrošena na izradu novog kamenog 
zida na mjestu urušenog suhozida, izgrañeno je parkiralište i nogostup, 
napravljena je rekonstrukcija ulice i proširena je javna rasvjeta. 
Osim toga izgrañen je nogostup u dijelu ul. Ante Modrušana sa sjeverne 
i južne strane što je uvjet sigurnijem pristupu učenika Osnovnoj školi 
Srdoči. Takoñer je izrañena priprema za buduće parkiralište izmeñu 
školske zgrade i spomenika koje će se urediti tijekom slijedeće godine, a 
planirano je i postavljanje novog sloja asfalta u dijelu ulice A. 
Modrušana, od škole do spomenika. 
 

 
 

Za ureñenje sjevernog dijela kolnika i nogostupa ulice Marije Grbac od 
crkve Sveti Križ do naselja Markovići u 2006. godini Vijeće MO Srdoči 
 

osiguralo  je 433.000,00 kuna. Od dijela tog iznosa ureñen je stari 
suhozid i izgrañen novi kameni zid preko puta crkve Sv. križa. Takoñer 
su započeti radovi na izgradnji parkirališta koje je planirano Detaljnim 
planom ureñenja dijela naselja Srdoči iz 2001. godine. 
U 2007. godini, za proširenje javne rasvjete osigurano je 15.000,00 
kuna, a u 2008. godini je za izradu kamenog zida na parkiralištu ispod 
spomenika osigurano 160.000,00 kuna, a za asfaltiranje parkirališta 
130.000,00 kuna. 
 

 
 

Tijekom ljetnih mjeseci ove godine u dijelu ul. Marije Grbac izvoñeni su 
radovi na zamjeni 140 m dugog vodovodnog cjevovoda. Usporedno s 
vodovodnom mrežom postavljena je i plinska te električna instalacija. 
Radovi su završeni početkom rujna i nastavljaju se od sredine listopada 
2008. do sredine travnja 2009. godine.  

Divna Pedić 
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E K O L O Š K A  A K C I J A  " D A  S R D O Č I  B L I S T A J U "
 
Vijeće Mjesnog odbora Srdoči u suradnji s Osnovnom školom Srdoči i 
Udrugom umirovljenika i starijih osoba – podružnica Srdoči već dugi niz 
godina održava ekološke akcije pod nazivom "Da Srdoči blistaju ". 
Akcije se najčešće održavaju u povodu eko datuma (Dan planeta 
Zemlje, Svjetski dan voda, i sl.). Ove godine akcija je započeta još u 
lipnju u povodu Svjetskog dana zaštite okoliša. Loše vremenske prilike 
nisu dozvolile da se akcija privede kraju, pa je ona ponovljena u rujnu, 
u povodu Meñunarodnog dana zaštite ozonskog omotača. 
Okupljanje je počelo u 8:30. U akciji je očišćeno nepoželjno raslinje oko 
nogometnog i košarkaškog igrališta i oko OŠ Srdoči, te park u naselju 
Tonžino. Bitno je za istaknuti da je doprinos zajednice (5.964,00 kn) u 
mnogome premašio iznos koji je za tu akciju utrošen od strane 
gradskog proračuna (2.730,00 kn). Značajan pokazatelj vrijednosti 
doprinosa zajednice vidljiv je u postotcima, on iznosi više od 68% 
vrijednosti cjelokupne akcije.  
Volonteri su 4 sata neprekidno radili želeći ukloniti što više drača i 
razbacanog smeća. Rezalo se grmlje, sjeklo bodljikavo raslinje uz 
ogradu, kosila trava, skupljalo smeće…  
 

 
Čišćenje okoliša škole 

 

 
Dio ekipe volontera 

Pošto je bilo već od prije nešto suhog granja, a da bi se smanjila 
količina otpada odlučeno je da se jedan veliki dio raslinja spali. (Nije 
bilo vjetra, teren je udaljen od naselja, a vrijeme rizika od požara je 
prošlo. Vatru se cijelo vrijeme držali pod kontrolom, pa i kad se 
ugasila. Prije odlaska kućama zgarište se pregledalo i polilo s vodom 
da ne bi ostala koja iskrica.) 
U jeku punog radnog entuzijazma "pala" je i kritika od strane jednog 
volontera. Pitao se zašto se siječe zelenilo kad u biti želimo sačuvati 
zelene površine. Odgovor je vrlo jednostavan. Želimo pitome zelene 
površine u kojima se čovjek može nesmetano kretati, a ne provlačiti 
kroz draču. Jedno je sigurno. Treba ukloniti korov i zasaditi prava 
stabla i pitomu hortikulturu! 
Zelenilo i njegovo očuvanje je glavni motiv naših volontera koji su 
nesebično odvojili svoje slobodno vrijeme i snagu, utrošivši ih u ono 
u čemu će uživati svi mještani našeg naselja. Svjesni smo da 
gradske službe ne mogu učiniti sve što grañani zažele. A žele ljepše 
i čišće naselje i grad. Vrijeme je da se svi zapitamo kako to postići. 
Eto kako – priključiti se eko akciji, pravilno odlagati smeće i na taj 
način pridonijeti očuvanju okoliša. 

Divna Pedić 
 

 
 
 
 
 
 
 

 
WEB STRANICE MJESNOG ODBORA SRDOČI 

Na portalu Grada Rijeke www.rijeka.hr pod Mjesni odbori →→→→ 
Srdoči, možete pronaći svoj mjesni odbor i saznati sve o 

aktivnostima koje provodi Vijeće Mjesnog odbora Srdoči. Tu 
možete pronaći  Akte Vijeća ( Plan aktivnosti, Program rada...), 

lokacije i datume odvoza glomaznog otpada, ulice i kućne 
brojeve koji pripadaju MO Srdoči, porijeklo imena ulica, te niz 

drugih aktualnih dogañaja i obavijesti. 
Osim toga, preko portala možete uputiti pitanje svom mjesnom 
odboru, a isto tako i preko e-mail adrese: mo.srdoci@rijeka.hr 

 

 
 
 


